

ديمسيلات ٥٠٠ / ٢٥٠

كل مضغوطة ديمسيلات ٢٥٠ تحوي ٢٥٠ ملخ ايتمسيلات.

كل مضغوطة ديمسيلات ٥٠٠ تحوي ٥٠٠ ملخ ايتمسيلات.

الخواص والتأثيرات

ايتمسيلات هو مرقى / مضاد نزف صنعي وصائن وعائي يؤثر في الطور الأول من الإرقاء (تأثير الصفيحات مع بطانة الأوعية الصغيرة) ايتمسيلات قادر على إنفاس زمن النزف و خسارة الدم عبر تحسين التنساق الصفيحات و زيادة مقاومة الأوعية الشعرية لا يؤثر ايتمسيلات على انحلال الفيبرين ولا يغير من عوامل تخثر البلازما.

الحركة الدوائية :

بعدتناول الفموي يمتص ببطء من السبيل المعدى المعمى . وبعدتناول ٥٠٠ ملخ فمويا يصل تركيز البلازما الأعظمي (وهو ١٥ ميكرو غرام/مل) بعد ٤ ساعات ولكن التوازن الحيوي غير معروف . إن معدل الارتباط ببروتينات البلازما حوالي ٩٥ %. ونصف العمر في البلازما هو ٣,٧ ساعة . حوالي ٧٢ % من الجرعة المتناولة تطرح في بول أول ٢٤ ساعة حيث تطرح بدون تغير . ايتمسيلات يعبر الحاجز المحيسي . ويتحوي كل من دم الألم الحامل ودم الحبل السري تراكيز متشابهة من الايتامسيلات ولكن لا يعرف إذا كان يتطرق في حليب المرضع .

الاستطبابات :

في الجراحة :

في الوقاية والمعالجة من النزوف الشعري قبل وأثناء وبعد العمليات الجراحية الدقيقة وفي تلك التي تؤثر بشكل كبير على الأنسجة كثيرة التوعية : أذن، أنف حنجرة، الجراحة النسائية، التوليد، البولية، الفموية السنية، العينية، الجراحة التجميلية والتقويمية.

في الطب الداخلي :

في الوقاية والعلاج من النزوف الشعري مهمًا كان منشؤها أو توضعها : بيلة دموية ، قيء الدم ، تغوط أسود ، رعاف أو نزف لثة .

الطب النسائي :

النزف الرحمي ، غازرة الطمث الأولية أو الناتجة عن استخدام مانعات حمل رحمية مع عدم وجود أمراض عضوية

مضادات الاستطباب :

الحساسية للأيتامسيلات ، واليرفيريرية الحادة

الحمل والإرضا :

لا يستعمل خلال الأشهر الثلاثة الأولى من الحمل في حين يمكن استخدامه في بقية أشهر الحمل فقط، إذا كانت الفائدة المرجوة تفوق الخطير المحتمل على الجنين يجب لا يستخدم في حال الإرضا

التأثيرات الجانبية :

في المرضى المؤهبين يمكن أن يظهر صداع ، غثيان ، طفح جلدي .

التدخلات الدوائية : لا يعرف لشكل الفموي تداخلات حتى الآن .

الجرعة وطريقة الاستعمال:

البالغين :

قبل العمل الجراحي : ١-٢ مضغوطة (٢٥٠-٥٠٠ ملخ) قبل ساعة واحدة من العمل الجراحي
بعد العمل الجراحي : ١-٢ مضغوطة (٢٥٠-٥٠٠ ملخ) كل ٦-٨ ساعات مadam هناك خطر حدوث نزف
الطب الداخلي : بشكل عام : ١-٢ مضغوطة (٥٠٠ ملخ) كل ٣-٤ مرات باليوم (١٠٠٠-١٥٠٠ ملخ) تؤخذ مع الطعام مع قليل من الماء وتحتختلف مدة المعالجة حسب النتائج
الطب النسائي: النزف الرحمي ، غازرة الطمث : ١-٢ مضغوطة (٥٠٠ ملخ) ٣ مرات باليوم (١٥٠٠ ملخ) تؤخذ مع الطعام مع قليل من الماء
تبأ المعالجة قبل الموعد المتوقع للحيض بخمسة أيام تستمر عشرة أيام .
الأطفال: نصف جرعة البالغين ويعتبر تركيز ٥٠٠ ملخ غير ملائم للأطفال .

التعبئة وشروط الحفظ :

شروط الحفظ : يحفظ في مكان جاف بدرجة حرارة لا تزيد عن ٢٥° .

- يحفظ بعيداً عن متناول الأطفال .

التعبئة : ٢٠ مضغوطة



UNICHIMA Pharmaceuticals

Damascus - Syria - P.O.Box: 36358 - E-mail: unichima@scs-net.org

Tel. (963 11) Factory: 644 10 44 - Office: 446 13 84 - Fax (963 11) 446 25 11



www.unichima-pharm.com

DIMSYLATE 250/500

Each DIMSYLATE 250 tablet contains 250 mg Etamsylate
Each DIMSYLATE 500 tablet contains 500 mg Etamsylate

Properties

ETAMSYLATE is a synthetic antihaemorrhagic and angioprotective medicine, acting on the first phase of haemostasis (interaction between endothelium of the small vessels and platelets). By improving platelet adhesiveness and restoring capillary resistance, it is able to reduce bleeding time and blood losses.

Pharmacokinetics :

When given orally Ethamsylate is slowly absorbed from the gastrointestinal tract .After oral administration of 500 mg Ethamsylate , maximum plasma level (15 µg/ml)is reached at 4 hours , but bioavailability is not known .The binding rate to plasma proteins is about 95% . Plasma half –life is about 3.7 h .About 72% of the administered dose are excreted in the first 24h-urine : the molecule is excreted unchanged Etamsylate crosses the placental barrier .Maternal and cord blood contains similar concentration of Etamsylate .It is not known if Etamsylate is excreted in the maternal milk

Indications:

In surgery:

Prevention and treatment of pre-, per-, or postsurgical capillary haemorrhages in all delicate operations and in those affecting highly vascularised tissues : E.N.T., gynecology, obstetrics, urology, odontostomatol-
ogy, ophthalmology, plastic and reconstructive surgery.

In internal medicine:

Prevention and treatment of capillary hemorrhages of whatever origin or localisation:
haematuria, haematemesis, melaena, epistaxis, gingivorrhagia.

In gynaecology:

Metrorrhagia, primary or IUD-related menorrhagia in the absence of organic pathology.

Contraindications

Hypersensitivity to etamsylate; acute porphyria.

Pregnancy: DIMSYLATE should not be used during the first trimester of the pregnancy whereas during the second and third trimesters, it should be administered only if the expected therapeutic benefit is judged as superior to the potential risk for the foetus

Nursing Mothers: DIMSYLATE should not be used during lactation

Adverse reactions : In predisposed patients following adverse reactions may appear: headache, nausea and skin rash.

Drug interactions : For the oral form of Ethamsylate no interaction is known up till to now.

Dosage and administration:

Adults

Presurgical: 1 or 2 tablets (250-500 mg). 1 hour before surgery.

Postsurgical: 1 or 2 tablets (250-500 mg) every 4 - 6 hours as long as the risk of bleeding persists.

Internal medicine: generally 1 or 2 tablets 2 - 3 times a day (1000 - 1500 mg) to be taken with meals with a little water; treatment duration depends on the results obtained.

Gynaecology, meno-metrorrhagia: 1or 2 tablets 3 times a day (1500 mg) to be taken with meals with a little water.

Children: Half the adult dose . Etamsylate 500 is not suitable for children.

Storage: Do not store above 25°C- Keep medicine out of reach of children.

Pack: 20 tablets



UNICHIMA Pharmaceuticals

Damascus - Syria - P.O.Box: 36358 - E-mail: unichima@scs-net.org
Tel. (963 11) Factory: 644 10 44 - Office: 446 13 84 - Fax (963 11) 446 25 11



www.unichima-pharm.com